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Abstract (en)
The invention relates to an active noise reduction system for the interior of motor vehicles and other means of transport, having noise sensors
(microphones) (1a, 1b), loudspeakers (2a, 2b) and at least one control device (3) which contains the output signal of the noise sensors as an actual
variable and emits control signals which act on the loudspeakers, the noise-reduced spatial area being under the influence of two or more differently
acting subsystems. In these subsystems, the spatial distance between loudspeaker and microphone is relatively small (1b, 2b) (''near field'') or large
(1a, 2a) (''far field''). The frequencies for the near field which are to be processed by the control device (3) are above a characteristic threshold
frequency fg and those for the far field are below said threshold frequency. The two subsystems are complementary in their mode of operation in
accordance with the vehicle conditions. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein aktives Geräuschminderungssystem für den Innenraum von Kraftfahrzeugen und anderen Verkehrsmitteln mit
Geräuschsensoren (Mikrofonen) (1a, 1b), Lautsprechern (2a, 2b) und mindestens einer Regeleinrichtung (3), die als Istgröße das Ausgangssignal
der Geräuschsensoren erhält und die Lautsprecher beaufschlagende Stellsignale abgibt, wobei der geräuschreduzierte Raumbereich unter
dem Einfluß zweier oder mehrerer unterschiedlich wirkender Teilsysteme steht. Bei diesen Teilsystemen ist der räumliche Abstand zwischen
Lautsprecher und Mikrofon relativ klein (1b, 2b) ("Nahfeld") bzw. groß (1a, 2a) ("Fernfeld"). Die von der Regeleinrichtung (3) zu verarbeitenden
Frequenzen für das Nahfeld sind oberhalb und die für das Fernfeld unterhalb einer charakteristischen Grenzfrequenz fg. Die beiden Teilsysteme
ergänzen sich in ihrer Arbeitsweise entsprechend den Fahrzeugbedingungen. <IMAGE>
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